
 

Cetatea Sighisoara în pericol 

Odată cu această iarnă un nou proces de îngheţ şi dezgheţ ar putea fi fatal 
potrivit specialiştilor pentru Cetatea medievală Sighişoara, noi ziduri fiind în 
pericol de a se prăbuşi. 

Chiar dacă lucrările de intervenţie privind reabilitarea şi restaurarea cetăţii 
medievale Sighişoara sunt necesare şi urgente dat fiind procesul de 
degradare la care acest ansamblu arhitectural cu o valoare istorică şi turistică 
semnificativă este supus, autorităţiile locale sunt acuzate de indolenţă din mai 
multe direcţii.  
„ Indiferent de lobby făcut la organismele naţionale şi internaţionale, dacă 
administraţia locală nu îşi face temele,  vom ajunge în situaţia în care vom 
asista din nou la prăbuşirea zidurilor cetăţii” a declarat senatorul Başa Petru, 
membru în comisia Camerei deputaţiilor şi Senatului pentru relaţia cu 
UNESCO. 
Acesta a mai adăugat că personal a realizat un amendament la Legea 
bugetului de stat pentru alocarea de fonduri cu care s-a realizat  restaurarea 

unei porţiuni din zidul Cetăţii probuşit în urmă cu câţiva ani în zona străii şcolii 
din cetate, dar şi că a susţinut în permanenţă poziţia Sighişoarei în relaţia cu 
UNESCO atrăgând totodată atenţia autorităţiilor asupra necesităţii de 
implicare directă şi de urgenţă în această problematică. „ Când am atras 
atenţia asupra faptului că la nivel local nu se fac demersurile necesare 
pentru realizarea intervenţiilor  urgente la Cetate- ansamblu arhitectural 
cu o valoare istorică şi turistică semnificativă- am fost acuzat că fac 
politică, fără ca cei responsabili să analizeze măcar semnalul de alarmă 
pe care l-am lansat. Am ajuns acum în situaţia în care suntem 
monitorizaţi de UNESCO pentru lipsa de investiţii în ceea ce priveşte 
restaurarea şi conservarea cetăţii Sighişoara, în situaţia în care nu 
putem accesa fonduri europene pentru că nu ne-am făcut temele la timp. 
Am ajuns în situaţia în care nu doar eu trag semnalul de alarmă, nu doar 
cetăţenii Sighişoarei sau media locală judeţeană şi naţională atrag 
atenţia asupra necesităţii unei administrări mai bune a oraşului şi a 
cetăţii” a declarat senatorul Başa. 

Senatorul a promis că va susţine poziţia Sighişoarei în relaţia cu UNESCO 
mai ales acum când este în desfăşurare procesul de monitorizare,  şi în 
condiţiile în care este un privilegiu să te regăseşti ca oraş într-o listă a 
principalelor  locuri din patrimoniul mondial. Cetatea Sighişoarei a fost inclusă 
încă din anul 1999 pe lista monumentelor istorice protejate de UNESCO.  
 



Acuze la adresa administraţiei locale sighişorene au fost aduse şi de 

secretarul de stat la Ministerul Dezvoltării, Răzvan Murgeanu  care a declarat 
că „municipalitatea sighişoreană   avea posibilitatea să acceseze bani 
europeni pentru reabilitarea cetăţii, însă proiectul  pentru finanţare  a fost 

depus chiar în ultima zi de depunere a proiectelor, când banii europeni s-au 
epuizat deja.”  
Nu este singura acuzaţie adusă municipalităţii pentru lipsa de investiţii în ceea 
ce priveşte restaurarea şi conservarea cetăţii Sighişoara. Şi ministrul culturii 
Kelemen Hunor  a declarat că "Sighişoara se află sub monitorizare UNESCO 
pentru că autorităţile locale nu au făcut suficiente investiţii".  

 
„Acum ne atrag atenţia forurile internaţionale, miniştrii şi secretari de 
stat. Mă întreb cine mai trebuie să ne atragă atenţia: preşedintele 
Obama, sau natura prin prăbuşirea altor ziduri? a mai  declarat senatorul 
Başa.  

 
Birou presă senator Başa Petru 


